

**SMALLPOX VACCINATION**

The Global Commission for the Certification of Smallpox Eradication met in December 1979 and recommended that smallpox vaccination should be discontinued in every country except for investigators at special risk, that is, persons directly handling orthopoxviruses which are pathogenic to man.<sup>1</sup> The 64 countries where, as of 10 April 1980, smallpox vaccination is no longer obligatory or is not recommended by the national health administration are listed in Table 1.

**VACCINATION ANTIVARIOLIQUE**

La Commission mondiale pour la Certification de l'Eradication de la Variole s'est réunie en décembre 1979 et a recommandé que la vaccination antivariolique soit supprimée dans tous les pays, excepté pour les chercheurs particulièrement exposés, c'est-à-dire les personnes amenées à manipuler directement des orthopoxvirus pathogènes pour l'homme.<sup>1</sup> On trouvera au *Tableau 1* la liste des 64 pays où, à compter du 10 avril 1980, la vaccination antivariolique ne sera plus ni obligatoire ni recommandée par les autorités nationales de la santé.

**Table 1. Countries where Routine Smallpox Vaccination is no longer Obligatory or is not Recommended by the National Health Administration, as on 10 April 1980**

**Tableau 1. Pays où la vaccination antivariolique systématique n'est plus ni obligatoire ni recommandée par l'administration nationale de la santé à compter du 10 avril 1980**

Country — Pays	Year of Suspension Année de la suppression	Country — Pays	Year of Suspension Année de la suppression
Afghanistan	1978 *	Lebanon — Liban	1978 *
Angola	1980	Libyan Arab Jamahiriya — Jamahiriya arabe libyenne	1980
Australia — Australie	1963	Luxemburg — Luxembourg	1977
Austria — Autriche	1977	Mozambique	1979
Bahrain — Bahreïn	1978 *	Namibia — Namibie	1979
Belgium — Belgique	1976	Nauru	1971 *
Botswana	1980	Netherlands — Pays-Bas	1975
Brazil — Brésil	1980	New Hebrides — Nouvelles-Hébrides	1977 *
Canada	1971	New Zealand — Nouvelle-Zélande	1977 *
Central African Republic — République centrafricaine	1980	Nicaragua	1978
Channel Islands — Iles anglo-normandes	1971 *	Niue	1971 *
Chile — Chili	1978	Norway — Norvège	1976
Cook Islands — Iles Cook	1971 *	Pacific Islands Trust Territory — Territoire sous tutelle des Iles du Pacifique	1975 *
Cyprus — Chypre	1978 *	Papua New Guinea — Papouasie-Nouvelle-Guinée	1975 *
Democratic Kampuchea — Kampuchéa démocratique	1976	Philippines	1977
Denmark — Danemark	1976	Portugal	1977
Equatorial Guinea — Guinée équatoriale	1980	Solomon Islands — Iles Salomon	1975
Fiji — Fidji	1975 *	South Africa — Afrique du Sud	1979
Finland — Finlande	1977	Southern Rhodesia — Rhodésie du Sud	1980
France	1979	Spain — Espagne	1979
Gambia — Gambie	1977 *	Sri Lanka	1980
Germany, Fed. Rep. — Allemagne, République fédérale d'	1976	Sweden — Suède	1976
Ghana	1978 *	Syrian Arab Republic — République arabe syrienne	1979
Greece — Grèce	1979	Thailand — Thaïlande	1979
Guam	1976 *	Tonga	1975 *
Iran	1980	Uganda — Ouganda	1979
Ireland — Irlande	1972	United Arab Emirates — Emirats arabes unis	1977 *
Isle of Man — Ile de Man	1971	United Kingdom — Royaume-Uni	1971
Italy — Italie	1978	United States of America — Etats-Unis d'Amérique	1971
Japan — Japon	1976	Yugoslavia — Yougoslavie	1978
Kenya	1979	Zaire — Zaïre	1980 *
Kiribati	1979		
Lao People's Dem. Rep. — République démocratique populaire lao	1976		

\* Year of reference; suspension of obligatory vaccination may have occurred earlier.

\* Année de référence; la suppression de la vaccination obligatoire a pu intervenir plus tôt.

**Requirement of Smallpox Vaccination Certificates in International Travel**

Another recommendation of the Global Commission for the Certification of Smallpox Eradication<sup>1</sup> which called for the abolition of the requirement of a smallpox vaccination certificate from travellers has already been implemented by many national health administrations. The number of countries still requiring a certificate has been falling rapidly since the beginning of the year, and on 10 April stood at 14. This trend seems likely to be accentuated with the approach of the World Health Assembly and the scheduled official declaration of smallpox eradication. According to the latest information available to WHO, the following countries still require certificates:

Benin	Lesotho
Brunei	Madagascar
Chad	Mali
Comores	Sao Tome and Principe
Democratic Kampuchea	United Republic of Cameroon
Djibouti	Upper Volta
Ivory Coast	Zaire

<sup>1</sup> See No. 5, pp. 33-34.

**Certificats de vaccination antivariolique exigés dans les voyages internationaux**

Une autre recommandation de la Commission mondiale pour la Certification de l'Eradication de la Variole<sup>1</sup> demandant que le certificat international de vaccination antivariolique ne soit plus exigé d'aucun voyageur a déjà été mise en œuvre par de nombreuses administrations sanitaires nationales. Le nombre des pays qui exigent encore un certificat a rapidement décliné depuis le début de l'année, pour tomber à 14 au 10 avril. Cette tendance devrait s'accroître à l'approche de l'Assemblée mondiale de la Santé qui doit déclarer officiellement l'éradication de la variole. D'après les derniers renseignements communiqués à l'OMS, les pays suivants exigent encore un certificat de vaccination antivariolique:

Bénin	Lesotho
Brunéi	Madagascar
Comores	Mali
Côte d'Ivoire	République-Unie du Cameroun
Djibouti	Sao Tomé-et-Principe
Haute-Volta	Tchad
Kampuchéa démocratique	Zaïre

<sup>1</sup> Voir N° 5, pp. 33-34.